

DOI : 10.18572/1813-1247-2018-12-29-37

САМОСТОЯТЕЛЬНОСТЬ ПО ПРЕДМЕТАМ ВЕДЕНИЯ КАК КОНСТИТУЦИОННЫЙ ПРИНЦИП МЕСТНОГО САМОУПРАВЛЕНИЯ

Семёнов Михаил Игоревич,
аспирант кафедры теории права и государственно-правовых дисциплин
Международного юридического института
semenov.m@mail.ru

Статья посвящена исследованию конституционного принципа самостоятельности местного самоуправления. Автор доказывает, что самостоятельность местного самоуправления прежде всего означает его неотъемлемое и важное место в механизме обеспечения конституционной демократии. Вторым существенным компонентом в смысловом содержании конституционного принципа самостоятельности местного самоуправления является приближение публичного управления к гражданам. Особенно это актуально для России с учетом ее территориальных масштабов, многообразия национальностей, религиозных верований, традиций и культур.

Ключевые слова: местное самоуправление, федеральное вмешательство, конституционализм, демократия, приближение власти к населению.

JURISDICTIONAL INDEPENDENCE AS A CONSTITUTIONAL PRINCIPLE OF LOCAL SELF-GOVERNMENT

Semenov Mikhail I.
Postgraduate Student of the Department of Theory of Law
and State and Legal Disciplines of the International Law Institute

Clause is devoted to research of the constitutional principle of independence of local self-management. The author proves, that independence of local self-management, first of all, means its integral and important place in the mechanism of maintenance of the constitutional democracy. The second important component in the semantic maintenance of the constitutional principle of independence of local self-management is approach of public management citizens. Especially it is actual for Russia in view of its territorial scales, variety of nationalities, religious beliefs, traditions and cultures.

Keywords: local self-management, federal intervention, constitutionalism, democracy, nearness of authority to citizens.